
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte heer, mevrouw, 

 

Op 29 juni 2019 is er door de raadsfracties van de PVV, de Stadspartij Stad & 

Ommeland een motie “Heel Groningen zwemt mee met Ranomi Kromowidjojo” 

ingediend en aangenomen naar aanleiding van een bericht van Ranomi op Twitter (23 

juni 2019). De Groninger zwemster heeft de wens uitgesproken om een wedstrijd in de 

Papiermolen te willen zwemmen in aanloop naar de Olympische Spelen in Tokyo in 

de zomer van 2020. Zij vraagt hierbij samenwerking van diverse partijen waaronder de 

gemeente en de provincie.  

 

U heeft het college verzocht om alles in het werk te stellen om de wens van Ranomi 

Kromowidjojo, om in de Papiermolen een wedstrijd te mogen zwemmen, te realiseren 

en hiermee in samenwerking met de Provincie en eventuele andere partners deze wens 

tot een professionele, onvergetelijke en historische gebeurtenis te maken, zodat het 

zwemmen en de zwemaccommodaties in Groningen een enorme boost zullen krijgen. 

 

Wij hebben u in een brief (d.d. 18-9-2019) aangegeven de mogelijke opties te willen 

onderzoeken. Dat hebben we gedaan met meerdere organisaties maar door een gebrek 

aan vrijwilligers en middelen zijn we tot de conclusie gekomen dat een dergelijk 

evenement met de verschillende partijen organisatorisch en financieel niet haalbaar is. 

 

Een eerste poging is om diverse reden gestrand. Een belangrijke factor was het 

ontbreken van menskracht en middelen. Aan enthousiasme ontbrak het niet. Tevens 

had het management van Ranomi aangegeven dat zij geen datum kon prikken in de 

drukke planning van Ranomi in aanloop naar de Olympische Spelen 2020 in Tokio. 

Door corona zijn de Spelen toen verschoven naar de zomer van 2021.  
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Volgvel 1 

 

In 2020 hebben zich een tweetal partijen gemeld bij de raad. Zij willen graag samen 

met de gemeente een soort eerbetoon aan Ranomi organiseren. Hierop kwam eind 

2020 opnieuw de vraag aan het college om topsporters als Ranomi te verbinden met de 

breedtesport in de stad. We hebben vooral enthousiaste gesprekken gevoerd met de 

zwemvereniging Trivia en stichting 350 jaar Gronings Ontzet (350GO) om 

verschillende ideeën te verkennen waaronder een zwemgala medio aug 2022. Ons 

gezamenlijk doel was het promoten van de zwemsport in Groningen door een grootse 

zwemwedstrijd in de Papiermolen te organiseren waarin Gronings zwemicoon Ranomi 

Kromowidjojo deelneemt. Hierbij zetten we de kracht van de topsport én topsporters 

Ranomi in om de zwemsport (breedtesport) in Groningen een impuls te geven. 

 

Uit de gesprekken zijn 3 speerpunten gelanceerd: 

- De zwemvierdaagse nieuw leven in blazen zomer 2021  

- Semi interland in ontmoeting met Noord-Duitsland in zwembad Kardinge of 

Helperzwembad nov 2021 

- Een afscheidswedstrijd/gala met het dreamteam (vroegere rivalen) van Ranomi  

aug 2022. 

 

Over de afscheidswedstrijd is veelvuldig contact geweest met de moeder van Ranomi 

die erg enthousiast was en verwachtte dat haar dochter na de Olympische Spelen nog 

wel door zou gaan met topzwemmen. Maar het binnenhalen van rivalen zoals 

bijvoorbeeld Femke Heemskerk, Marleen Veldhuis, Sarah Sjöström (Zwe) en Jeanette 

Ottesen (Den) brengt veel kosten met zich mee. Vanuit publicitair oogpunt hadden we 

ook nog andere buitenlandse rivalen in gedachten zoals bijvoorbeeld Italië, Frankrijk 

en Duitsland. Een evenement met deze uitstraling is wel media- én sponsor attractief! 

 

Ter verdere opluistering was het idee een herstart van de vroegere zwemwedstrijden 

met deelname vanuit District Noord en het Schwimmverband Wester-Ems te 

realiseren. Tot ca. 2000 werd dit vele jaren succesvol georganiseerd. Haus des Sports 

in Sögel reageerde hierop enthousiast. Uitgerekend in Sögel woont een zwemofficial. 

De contacten met Eems Dollard Regio (EDR) waren eveneens gelegd.  

  

Corona gooide roet in het eten voor de planning van zowel het semi-interland als de 

zwemvierdaagse. We hebben gekeken naar een nieuw voorstel voor één evenement, 

een zwemtweedaagse met Ranomi.  

Het idee is om een koppeling te maken met de zwemvierdaagse door: 

- De finale van de zwemvierdaagse op donderdag of vrijdag middag vanaf 

15:00- 20:00 te laten plaatsvinden met een “finishfoto” met Ranomi.  

- Daarnaast een side event te organiseren met springkussen en vertier, begeleid 

door BSlim of studenten.  

- Dag 2 zou in het teken moeten staan van een afscheidszwemgala met Ranomi: 

zwemwedstrijd waarin Ranomi het opneemt tegen een aantal Nederlandse 

rivalen.  

De kosten van dit plan zijn geraamd op ca. 80 duizend euro.  

 

Vanaf het moment dat de motie is ingediend zijn intern en extern contacten geweest 

om bij te dragen aan een event met Ranomi. Binnen de Sportbegroting zijn geen 

financiële middelen om een dergelijke tweedaagse te financieren. Daarnaast is het niet 

wenselijk om de huur van het bad en de inzet van gemeentelijk personeel gratis in te 

brengen gezien de vele verzoeken die wij jaarlijks binnen krijgen en afwijzen. Dit zou  
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leiden tot een precedentwerking. Ondersteuning vanuit de Provincie is eventueel 

mogelijk voor zover het past binnen bestaand beleid. Er is een subsidieregeling 

”Sportevenementen 2021-2023” waar dit mogelijk binnen past, maar dan betreft het 

wel side-events van het hoofdprogramma. Side-events die zich richten op het in 

beweging krijgen van niet-actieve Groningers. Het maximale subsidiebedrag voor een 

side-event bedraagt € 10.000,-. Sinds meerdere jaren heeft de Provincie evenals de 

gemeente geen beleid meer voor grotere sportevenementen. Ook heeft Gedeputeerde 

Staten (GS) richting Provinciale Staten aangegeven dat zij voor het organiseren van 

een wedstrijd voor Ranomi niet de aangewezen organiserende partij zijn. Er is 

gekeken naar sponsoring, fondsen, contacten met de KNZB-district Noord en met de 

Eems Dollar Regio (EDR). Helaas zonder het gewenste resultaat. 

 

Alles overziend komen wij tot de conclusie dat ondanks uw en ons enthousiasme en 

veelvuldig overleg, we niet tot een gedragen zwemfestijn ter ere van Ranomi 

Kromowidjojo hebben kunnen komen. Voor dit moment vinden wij het jammer om 

deze conclusie te trekken. Mochten er zich in de toekomst nieuwe mogelijkheden of 

omstandigheden voordoen, zijn wij vanzelfsprekend bereid om hier nogmaals naar te 

kijken. 

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben. 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 


